
N-VA Zutendaal 
zet pionier Harry 
Vanherf in de 
bloemetjes 
(p. 2)

Profploeg 
adviseert 
handelskern 
Zutendaal 
(p. 3)

Minister Demir maakt via Toerisme Vlaanderen 2 miljoen euro vrij voor de 
verdere uitbouw van de Lieteberg, toegangspoort tot het Nationaal Park Hoge 
Kempen. De ‘Poort Lieteberg’ zal door de vzw Lieteberg en het gemeente-
bestuur verder ontwikkeld worden tot een toonaangevend biodiversiteits-
centrum met een bovenlokale uitstraling. 

“Lieteberg is vooral bekend van haar 
‘Blotevoetenpad’, maar met een bijen-
bevruchtingscentrum, een vlinderserre 
en een insectenmuseum ligt hier een 
stevige basis voor een uniek belevings-
centrum rond de fauna en flora van 
het Nationaal Park Hoge Kempen”, 
aldus Vlaams minister van Natuur en 
Toerisme Zuhal Demir.

Aantrekkingspool
“Het Nationaal Park Hoge Kempen is 
met meer dan 1,2 miljoen bezoekers 
per jaar een ware aantrekkingspool 
voor wie op zoek is naar een authen-
tieke natuurbeleving. Met de uitbrei-
ding van toegangspoort Lieteberg 
zal ook onze mooie gemeente in de 
toekomst beter kunnen profiteren van 

het positieve imago van het park. Met 
het nieuwe belevingscentrum zullen 
we natuurliefhebbers van binnen en 
buiten Zutendaal kunnen overtuigen 
om een wandeling in de natuur te 
combineren met een bezoek aan onze 
gemeente”, zegt schepen Dirk Smits, 
voorzitter van vzw Lieteberg.

2 miljoen euro voor toegangspoort 
Lieteberg

Veelbelovende toeristische 
toekomst

Beste dorpsgenoten

Wist u dat er in Zutendaal 7,7 horecaonder-
nemingen zijn per 1.000 inwoners? En dat 
liefst 10,9 procent van de arbeidsplaatsen 
in onze gemeente horecajobs zijn? Daarmee 
scoort Zutendaal een pak hoger dan het 
Limburgse gemiddelde. Het toeristische 
karakter van onze gemeente komt alsmaar 
meer tot uiting. In de handelscentra van 
Zutendaal en Wiemesmeer vestigden zich de 
afgelopen tijd nóg meer gezellige horeca-
zaken. De twee grote vakantieparken in 
onze gemeente blijven investeren in het 
verblijfstoerisme. Verschillende kleinscha-
lige logies hebben succes met een uniek 
concept.

Daar komt nu bij dat ook Lieteberg, het 
bezoekerscentrum van het Nationaal Park 
Hoge Kempen, investeert in een uitbreiding 
van de infrastructuur, een nieuwe cafetaria 
en een museale focus. Minister Zuhal Demir 
ondersteunt die plannen met 2 miljoen euro. 
Daarmee realiseren we een van de grootste 
subsidiedossiers ooit – zo niet het grootste – 
voor Zutendaal. We kunnen grote stappen 
vooruit zetten om van het bezoekerscentrum
een belevingscentrum te maken. Dit zal 
ongetwijfeld een positief effect hebben op 
het twintigkoppige personeelsbestand in 
Lieteberg, maar ook op de bredere horeca 
en economie in Zutendaal en de regio. Een 
veelbelovend project waar we met N-VA 
Zutendaal onze schouders onder zetten.

Vlaams minister Zuhal Demir maakt 
2 miljoen vrij voor de Lieteberg.

Gemeenteraadsvoorzitter Tom Wolfs en schepen Dirk Smits bespreken 
de toekomstambities van de Lieteberg met minister Zuhal Demir.

Tom Wolfs
Afdelingsvoorzitter
Gemeenteraadsvoorzitter
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Bijkomend meetpunt meet uitstoot shredderbedrijf
Het schrootverwerkende bedrijf 
Euregio Recycling in de industriezone 
van Zutendaal zorgt nog steeds voor 
de uitstoot van schadelijke dioxines 
en PCB’s. Die stoffen komen via de 
voeding in het menselijk lichaam 
terecht. Vandaar krijgen omwonen-
den het advies om blootstelling te 
vermijden door geen eieren van ei-
gen kippen te eten. Op vraag van het 
gemeentebestuur plaatst de Vlaamse 
overheid nu een tweede meetpunt 

aan de rotonde Molenblookstraat, 
Bilzerweg en Daalstraat. 

Strengere voorwaarden
“We blijven er vanuit Zutendaal bij 
het provinciebestuur op aandringen 
om strengere voorwaarden op te 
leggen via de omgevingsvergunning, 
zodat het bedrijf de nodige maat-
regelen neemt om de schadelijke 
uitstoot onder controle te krijgen”, 
zegt gemeenteraadslid Heidi Thijs.

Gemeenteraadslid 
Heidi Thijs dringt bij het 
provinciebestuur aan op 
strengere voorwaarden 
voor het schrootverwer-
kende bedrijf.

In memoriam: Mia Biegs 
Op 16 september 2021 overleed Mia Biegs, een trouwe steunpilaar 
van onze afdeling. 

Mia was eerder actief als secretaris van Volksunie Zutendaal, een functie 
die ze later ook opnam binnen N-VA Zutendaal. Ze was samen met haar 
man Mathy Schaekers een van de eerste leden van N-VA Zutendaal en 
werd bij de eerste afdelingsverkiezingen meteen ook de eerste secretaris 
van de afdeling. Mia, steeds positief ingesteld, was vooral actief achter de 
schermen, maar op haar inzet en loyaliteit kon je altijd rekenen. 

Wij zijn verdrietig door haar veel te vroege heengaan, maar zijn ook 
dankbaar en fier dat zij secretaris en bestuurslid was van onze afdeling. Mia Biegs, voor altijd in ons hart.

N-VA Zutendaal zet pionier Harry Vanherf in de bloemetjes
Naar aanleiding van het twintigjarige bestaan van de N-VA in september 2021 werd Harry Vanherf uitgeroepen tot erevoorzitter 
van N-VA Zutendaal. 

Nadat Harry de Volksunie in Zutendaal uitbouwde, nam hij aan het begin van deze eeuw 
ook de handschoen op om de N-VA in Zutendaal te verankeren. Hij was jarenlang 
voorzitter van de afdeling en verdedigde onze kleuren van 1985 tot 2018 in de Zutendaalse 
gemeenteraad. Daar was hij de onbetwiste oppositieleider die de meerderheid als specialist 
financiën en leefmilieu het vuur aan de schenen legde. Van 2012 tot 2018 was Harry 
vervolgens schepen van – hoe kon het ook anders – Financiën, Leefmilieu, Kerkfabrieken 
en Land- en Bosbouw.

Persoonlijke en politieke kwaliteiten
Als non-conformist staat Harry altijd op de barricade voor het algemeen belang van 
onze gemeente. Hij bedrijft politiek met zijn eigen kompas en is voor de huidige politieke 
generatie een belangrijk stuurman. N-VA Zutendaal greep de twintigste verjaardag van de 
partij aan om Harry uit te roepen tot erevoorzitter van de afdeling. Harry, bedankt voor je 
politieke kennis en stuurmanskunsten!

Harry kreeg naast de titel van erevoorzitter ook een mooie koekendoos.

zutendaal@n-va.be

2



Zutendaal pakt overtreders zwerfvuil aan
Onder impuls van minister Zuhal 
Demir stelde de Vlaamse overheid 
handhavers aan die zullen controle-
ren op zwerfvuil. Gemeenten kunnen 
kosteloos een beroep doen op de inzet 
van die handhavers op het eigen grond-
gebied. De handhavers zijn bovendien 
gemachtigd om op te treden volgens het 
lokale reglement rond de Gemeentelijke 
Administratieve Sancties (GAS).

Schepen van Leefmilieu Dirk Smits: 
“De handhavers zullen op vraag van de 
gemeente op bepaalde plaatsen – ook ’s 
avonds en in het weekend – patrouilleren. 
De gemeente Zutendaal zal de hand-
havers inzetten om zwerfvuil op gekende 
zwarte punten, zoals Papendaalheide en 
het Netterheimplein, tegen te gaan. Via 
patrouilles op het terrein proberen we 
overtreders op heterdaad te betrappen.”

Toerisme wordt alsmaar belangrijker
Zutendaal pro� leert zich steeds meer als toeristische gemeente. Ook in de toekomst zal het belang van het toerisme nog toenemen. 

Als groene gemeente, gelegen in het Nationaal Park Hoge 
Kempen, is onze ligging een enorme troef. Ook de recreatieve 
fietser heeft massaal de weg naar Zutendaal gevonden. Onze 
plaatselijke horeca staat garant voor een divers en kwalitatief 
aanbod. Ondernemende inwoners investeren in nieuwe 
kleinschalige logies. De verblijfsparken worden opgewaardeerd 
en breiden uit. Intussen heeft Zutendaal zich met jaarlijks 
250.000 overnachtingen in de Limburgse top vijf genesteld. 
Met de Lieteberg hebben we de populairste toegangspoort van 
het Nationaal Park. Creatieve ondernemers zien nog potentieel 
in het Zutendaals toerisme: tal van nieuwe initiatieven zitten nog 
in de pijplijn.

Goed voor economie
Ook economisch wordt het toerisme alsmaar belangrijker. Meer 
dan 200 werknemers zijn inmiddels direct en indirect in de 
toeristische sector tewerkgesteld. Ook financieel draagt de 
toerist bij: hij geeft zuurstof aan onze gemeentekas. Jaarlijks 
genereert het gemeentebestuur meer dan 500.000 euro aan 

opbrengsten uit het toerisme. Zutendaal heeft er alle belang bij om 
het toerisme te ondersteunen en verder uit te bouwen. Want wat 
goed is voor de toerist, is vooral goed voor onze eigen inwoners.

Wat goed is voor de toerist, 
is vooral goed voor onze 
eigen inwoners.” 

Dirk Smits, schepen van Toerisme

Profploeg adviseert handelskern Zutendaal
Onze gemeente krijgt vanaf dit jaar gratis advies van experten ruimte, marketing, 
communicatie, mobiliteit en participatie.

De handelskernen staan overal onder druk. Niet alleen in dorpen en gemeenten, maar 
ook in de steden hakken e-commerce en nu ook COVID stevig in op handelskernen. 
In Zutendaal werken we daar al sinds een aantal jaar een passend beleid voor uit. En dat 
begint zijn vruchten af te werpen. De leegstand werd de afgelopen jaren aangepakt en de 
beleving in het centrum werd verhoogd.

Handelskern versterken
Dat betekent echter niet dat we op onze lauweren moeten rusten. Daarom stelde gemeente-
raadsvoorzitter Tom Wolfs voor om mee te doen aan een projectoproep van de Vlaamse 
overheid. De Vlaamse Regering stelde namelijk een ploeg van experten samen die de lokale 
besturen adviseert over handelskernversterking. Universiteit Antwerpen en experten ruimte, 
marketing, communicatie, mobiliteit en participatie maken deel uit van de profploeg. 
Zutendaal werd geselecteerd en zal vanaf de eerste helft van 2022 gratis geadviseerd worden. 

Zutendaal heeft al een 
levendige handelskern, 
maar we mogen niet op 
onze lauweren rusten.” 

Tom Wolfs, gemeenteraadsvoorzitter

www.n-va.be/zutendaal
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Kerncentrales sluiten is 
vergissing van de eeuw

De Belgische kerncentrales waren in 2021 goed voor 
meer dan de helft van onze stroomproductie. Tegelijkertijd 
stoten ze amper CO2 uit. 

Het is onbegrijpelijk dat de federale regering onze goedkoopste 
en meest klimaatvriendelijke energiebron wil uitschakelen. 
Dat is de vergissing van de eeuw.

De N-VA kiest voor betrouwbare, betaalbare en duurzame energie.

Wij passen voor het paars-groene recept dat de kerncentrales wil sluiten, vervuilende 
gascentrales wil bijbouwen en onze energieprijzen afhankelijk zal maken van Rusland. 
De N-VA kiest voor een realistische energiemix waarin kernenergie een rol blijft spelen en 
waarbij onze energievoorziening betrouwbaar, betaalbaar en duurzaam blijft.
Nog vragen over kernenergie? U vindt de antwoorden op www.kernenergie.vlaanderen.

NIEUW-VLAAMSE ALLIANTIE

Elektriciteitsproductie in 2021 CO2-uitstoot in 2021
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